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2024-11-25 09:00 Kommunfullmäktige 

Ärendenumrering: 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 

2 Interpellation: Skolresultat för elever med särskilda behov; Maja Westling Palmberg (C) 

3 Interpellation: Är schablontider förenligt med personcentrerad vård? Veronica Kerr (KD) 

4 Interpellation: Säkerställ studiero för elever i Umeås skolor; Elmer Eriksson (M) 

5 
Interpellation: Är upphandling av varor och tjänster från Israel förenligt med Umeå 

kommuns upphandlingspolicy? Bore Sköld (V) 

6 Interpellation: Förekomst av osund konkurrens i Umeå; Anders Ågren (M) 

7 
Interpellation: Vilken beredskap har äldreomsorgen för höjda försörjningskrav? Åsa 

Bäckström (V) 

8 Interpellation: Hur gör vi Umeå mer attraktivt för lärare? Anders Norqvist (L) 

9 
Interpellation: Varför väljer du att kortsluta demokratin? Julia Algotsson (C) och Maja 

Westling Palmberg (C) 

10 
Fråga: Anser S att risk- och konsekvensanalys för ökade hemtjänstavgifters effekt på 

brukares hälsa och vårdbehov genomförts? Liv Zetterberg (V) 

11 Motion 20/2023: Äldreomsorgen behöver fler medarbetare; Veronica Kerr (KD) 

12 Exploateringsavtal för del av fastigheterna Obbola 22:134 och Obbola 22:60 

13 Antagande: Detaljplan för del av Obbola 22:60 med flera 

14 Aktualitets- och relevansprövning av styrande dokument 

15 Taxor och avgifter äldrenämnden 2025 

16 Taxor och avgifter individ- och familjenämnden 2025 

17 Taxa för byggnadsnämndens verksamheter 2025 

18 Förvärv av aktier i Kvarkenhamnar AB 

19 Kommunrevisionen informerar 

20 Valärenden 

21 Anmälningsärenden  

Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro  

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2024-11-25 08:27:30 17:45:40 §1-9,11-21 

2 Alireza Mosahafi (M) 2024-11-25 07:42:53 17:38:11 §1-9,11-21 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2024-11-25 08:43:33 17:45:40 §1-9,11-21 

4 Hans Lindberg (S) 2024-11-25 07:51:37 17:45:40 §1-9,11-21 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

5 Anders Ågren (M) 2024-11-25 08:19:41 17:45:40 §1-9,11-21  

6 Janet Ågren (S) 2024-11-25 08:24:00 13:07:51 §1-4,11-12  

7 Ulrik Berg (M) 2024-11-25 08:59:48 17:45:40 §1-9,11-21  

8 Mattias Larsson (C) 2024-11-25 08:41:19 13:07:36 §1-4,11-12  

9 Lars Forsgren (SD) 2024-11-25 09:05:12 17:07:00 §3-8,11-21  

10 Arvid Lundberg (MP) 2024-11-25 08:59:35 15:35:52 §1-4,11-18  

11 Bore Sköld (V) 2024-11-25 08:59:22 17:45:40 §1-9,11-21  

12 Mikael Berglund (S) 2024-11-25 09:02:05 17:45:40 §1-9,11-21  

13 Kjerstin Widman (M) 2024-11-25 08:38:37 17:45:40 §1-9,11-21  

14 Christina Bernhardsson (S) 2024-11-25 08:11:07 17:45:40 §1-9,11-21  

15 Maria Lindvall (-)(L) 2024-11-25 08:59:38 17:45:40 §1-9,11-21  

16 Davis Kaza (AP) 2024-11-25 08:43:43 17:45:40 §1-9,11-21  

17 Veronica Kerr (KD) 2024-11-25 08:54:12 16:29:17 §1-6,11-21  

18 Peter Vigren (S) 2024-11-25 09:05:53 17:45:40 §3-9,11-21  

19 Rebecca Sellstedt (V) 2024-11-25 08:25:57 17:45:40 §1-9,11-21  

20 Maja Westling Palmberg (C) 2024-11-25 07:38:06 17:45:40 §1-9,11-21  

21 Igor Hell (M) 2024-11-25 08:15:04 17:45:40 §1-9,11-21  

22 Moa Brydsten (S) 2024-11-25 08:37:34 12:34:51 §1-4,11  

23 Lars Nilsson (SD) 2024-11-25 08:16:45 17:38:34 §1-9,11-21  

24 Tomas Wennström (S) 2024-11-25 09:15:30 17:45:40 §3-9,11-21  

25 Carin Nilsson (S) 2024-11-25 08:35:08 17:38:06 §1-9,11-21  

26 Elmer Eriksson (M) 2024-11-25 08:19:09 17:45:40 §1-9,11-21  

27 Nils Seye Larsen (MP) 2024-11-25 08:57:34 17:45:40 §1-9,11-21  

28 Ellen Ström (V) 2024-11-25 08:50:43 16:47:09 §1-7,11-21  

29 Andreas Lundgren (S) 2024-11-25 09:00:14 17:45:40 §1-9,11-21  

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2024-11-25 08:32:36 17:09:20 §1-8,11-21  

32 Helena Smith (S) 2024-11-25 08:48:48 16:05:06 §1-5,11-21  

33 Daniell Andersson (V) 2024-11-25 09:01:19 17:45:40 §1-9,11-21  

34 Håkan Johansson (S) 2024-11-25 08:14:44 17:45:40 §1-9,11-21  

36 Anneli Andersson (S) 2024-11-25 08:38:34 17:45:40 §1-9,11-21  

37 Maria Nilsson (SD) 2024-11-25 07:36:30 17:45:40 §1-9,11-21  

38 Mariam Salem (MP) 2024-11-25 08:59:20 17:45:40 §1-9,11-21  

39 Per-Erik Johansson (S) 2024-11-25 09:02:47 17:45:40 §1-9,11-21  

40 Anders Norqvist (L) 2024-11-25 08:44:47 17:45:40 §1-9,11-21  

41 Åsa Bäckström (V) 2024-11-25 08:28:17 17:16:14 §1-8,11-21  

42 Rebecka Jakobsson (S) 2024-11-25 08:30:14 17:45:40 §1-9,11-21  

43 Joline Göttfert (M) 2024-11-25 08:55:50 17:45:40 §1-9,11-21  

44 Patrik Brännberg (AP) 2024-11-25 09:13:21 17:45:40 §1-9,11-21  

45 Anders Sellström (KD) 2024-11-25 08:39:17 17:15:51 §1-8,11-21  

46 Fredrik Rönn (C) 2024-11-25 08:14:05 17:45:40 §1-9,11-21  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

47 Lena Karlsson Engman (S) 2024-11-25 08:35:27 17:45:40 §1-9,11-21  

48 Jan Lundberg (S) 2024-11-25 08:21:12 17:38:16 §1-9,11-21  

49 Lena Andersson (M) 2024-11-25 08:22:55 17:45:40 §1-9,11-21  

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2024-11-25 08:33:01 17:45:40 §1-9,11-21  

52 Anders Hägglund (S) 2024-11-25 08:37:19 17:45:40 §1-9,11-21  

53 Stefan Nordström (M) 2024-11-25 08:15:06 16:50:03 §1-7,11-21  

54 Mikael Tjäder (SD) 2024-11-25 08:47:21 17:39:56 §1-9,11-21  

55 Lars Brännström (MP) 2024-11-25 08:10:17 17:45:40 §1-9,11-21  

56 Elin Nejne (S) 2024-11-25 08:23:14 17:45:40 §1-9,11-21  

57 Lennart Arvidsson (V) 2024-11-25 08:28:32 17:45:40 §1-9,11-21  

58 Robert Axebro (C) 2024-11-25 08:30:41 17:45:40 §1-9,11-21  

59 Gunnar Dahlberg (S) 2024-11-25 08:37:37 17:45:40 §1-9,11-21  

60 Greger Knutsson (M) 2024-11-25 08:15:00 16:04:25 §1-9,11-21  

61 Beatrice Årebrand (S) 2024-11-25 07:57:16 17:38:20 §1-9,11-21  

62 Linda Lotare (V) 2024-11-25 08:41:59 16:53:46 §1-7,11-21  

63 Mehrana Bassami (S) 2024-11-25 09:02:09 17:45:40 §1-9,11-21  

64 Emma Vigren (S) 2024-11-25 08:14:53 17:45:40 §1-9,11-21  

 

Tjänstgörande ersättare 

202 Pär Berglund (S) 2024-11-25 08:46:30 17:45:40 §6-9  

205 Jens Backman (S) 2024-11-25 08:16:29 17:45:40 §5-9,13-21  

206 Ari Leinonen (S) 2024-11-25 08:56:05 17:45:40 §3-9,11-21  

207 Charlotta Vesterlund (S) 2024-11-25 08:17:23 17:45:40 §5-9,12-21  

213 Lotta Holmberg (M) 2024-11-25 08:17:05 17:45:40 §3-9,11-21  

214 Mikael Thyni (M) 2024-11-25 08:59:34 17:42:33 §3-9,11-21  

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2024-11-25 08:13:25 17:45:40 §6-9  

216 Leif Lundgren (M) 2024-11-25 08:30:28 17:45:40 §8-9  

219 Johan Stål (V) 2024-11-25 09:09:12 17:45:40 §8-9  

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2024-11-25 08:56:07 17:45:40 §8-9  

225 Julia Algotsson (C) 2024-11-25 08:41:23 17:45:40 §5-9,13-21  

230 Philip Westin (MP) 2024-11-25 09:56:00 16:10:03 §5-6,19-21  

231 Alf Molin (L) 2024-11-25 08:49:27 17:45:40 §3-9,11-21  

236 Lucas Nilsson (KD) 2024-11-25 08:44:20 17:45:40 §7-9  

203 Birgitta Jonsson (S)                     2024-11-25 08:15:13 17:38.38 §8-9 

 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

204 Jannice Persson (S) 2024-11-25 08:36:14 15:45:43   

210 Ronny Kassman (S) 2024-11-25 08:17:00 17:38:24   

211 Titti Ådén (S) 2024-11-25 09:00:14 17:45:40   

212 Thomas Hartman (S) 2024-11-25 09:19:35 17:45:40   

217 Josefin Gustafsson (M) 2024-11-25 08:59:32 17:38:10   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

218 Christer Lindvall (M) 2024-11-25 08:14:13 17:45:40   

221 Tobias Holmbom (V) 2024-11-25 08:55:40 16:46:40   

226 Solveig Granberg (C) 2024-11-25 08:32:08 16:37:42   

233 Marika Atlegrim (AP) 2024-11-25 08:36:34 17:45:40   

234 Catarina Norlund (AP) 2024-11-25 08:36:17 17:45:40   

 

Frånvarande ledamöter 

30 Marianne Löfstedt (M)     

35 Madelene Nord (M)     

51 Ali Yasin Dahir (S)     

65 Hanna Lundin Jernberg (L)     

 

Frånvarande ersättare 

201 Karin Mariann Lind (S)     

208 Karl Larsson (S)     

209 Novalie Lilja (S)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi (V)     

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)     

227 Katrin Larsson (SD)     

228 Petter Nilsson (SD)     

229 Johan Asplund (MP)     

232 Wilma Hvirfvel (L)     

235 Jan Kollberg (KD)     
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 187-190, 197-200, 204. 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 187-190, 197 

Eric Lindström, kommunjurist, § 198-206 

 

Per-Erik Evaldsson (S), kommunrevisor 
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§ 187 

 

Diarienr: KS-2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Peter Vigren (S) och Lena 

Andersson (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 2 december kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 
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§ 188 

 

Diarienr: KS-2024/00929 

Interpellation: Skolresultat för elever med särskilda 

behov; Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg, Moa Brydsten, Daniell 

Andersson, Peter Vigren, Elmer Eriksson, Arvid Lundberg, Anders Norqvist, 

Davis Kaza och Ellen Ström beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg 

(C) följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 

 

Skolresultat för elever med särskilda behov 

Skolan lägger grunden för framtiden, för varje enskilt barn och för 

samhället. Alla elever som lämnar grundskolan ska kunna läsa, skriva och 

ha grundläggande kunskaper i matematik. Att säkra att alla elever klarar 

skolan är helt avgörande för var och en ska få möjlighet att forma sin 

framtid och bidra till samhället. 

 

Psykisk och fysisk ohälsa är riskfaktorer för skolfrånvaro och skolresultat. 

Även utformningen av lärmiljön påverkar elevers förutsättningar att delta 

under skoldagen. Studier visar att det finns en stor andel elever med 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) inom gruppen elever med 

problematisk skolfrånvaro vilket påverkar skolresultat. 

 

En bra skola kännetecknas av höga förväntningar, det är avgörande för 

elevernas kunskapsresultat oavsett bakgrund. Drygt var fjärde elev (23,7 % 

i Umeås kommunala grundskolor enligt statistik från Skolverket) uppnår 

inte kunskapsmålen i ett eller flera ämnen, och saknar därmed fullständiga 

betyg i grundskolan. 
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Centerpartiet vill skapa en trygg skolmiljö. Det visar sig i flera rapporter, nu 

senast en rapport från Friends, att en trygg skolmiljö utan mobbning ger 

förutsättningar för bättre skolresultat. Centerpartiet vill även stoppa 

utslagningen av elever och slopa den hårda godkäntgränsen som finns i 

grundskola. Men vi måste också använda de verktyg som vi har i 

kommunen för att eleverna ska nå så långt som möjligt utifrån var och ens 

förutsättningar. 

 

Mina frågor till Moa Brydsten är därför: 

1. Hur arbetar man med att få elever med särskilda behov att nå 
kunskapsmålen? 

2. Hur har ni tänkt att elever med särskilda behov ska få möjlighet till 
bättre studieresultat i grundskolan och att fler elever ska bli behöriga 
till gymnasiet? 

3. Hur arbetar skolorna med att säkerställa en skoldag fri från mobbning? 
 

Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Först vill jag säga att jag delar interpellantens ambitioner för grundskolan, 

men att svara på dessa angelägna och omfattande frågor med begränsat 

utrymme är inte lätt.  

 

Svar på fråga 1  

För att alla elever ska nå kunskapsmålen verkar Umeå kommuns 

grundskolor för att tidigt uppmärksamma barn och elever i behov av 

anpassningar och särskilt stöd. I skollagen finns en garanti för tidiga 

stödinsatser. I Umeå kommun genomförs ett obligatoriskt 

kartläggningsmaterial i förskoleklass.  

 

Umeå kommuns grundskolor har stärkt sin kompetens genom att tillskapa 

tillgängliga och hälsofrämjande lärmiljöer. För att stödja detta arbete finns 

det på varje skola professioner från elevhälsan. Elevhälsoarbetet sker i 

samverkan mellan pedagoger, specialpedagoger och elevhälsa under 

rektors ledning. När det uppmärksammas att en elev riskerar att inte nå 

målen genomförs en utredning. Om utredningen visar att eleven är i behov 

av särskilt stöd kan rektor fatta beslut om detta inom ramen för ett 

åtgärdsprogram. Elevhälsan har utarbetat vägledningsmaterial som stödjer 
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skolorna i arbetet med att säkerställa att alla elever får den utbildning de 

har rätt till. Det finns även kompletterande specialfunktioner. Utöver detta 

finns även fyra pedagogiska stödteam.  

 

Svar på fråga 2 

Att tidigt uppmärksamma elever i behov av stöd är en viktig förutsättning 

för att eleven ska bli behörig till ett nationellt gymnasieprogram. Därför 

arbetar Umeå kommuns grundskolor för att stärka lärmiljön. För- och 

grundskolenämnden (FGN) följer upp elevernas skolresultat i syfte att 

uppmärksamma insatser som är framgångsrika och var utvecklingsbehov 

finns. Elever som går ut årskurs 9 i Umeå kommuns grundskolor har i 

relation till riket goda resultat. Det innebär inte att alla elever har fått ett 

slutbetyg, därför måste ett fortsatt systematiskt kvalitetsarbete bedrivas 

med undervisningens kvalitet i fokus. Skolnärvaro är en grundförutsättning 

för att ta del av undervisningen. Rutiner har utarbetats i syfte att främja 

skolnärvaro samt förebygga och åtgärda skolfrånvaro. Ett Team 

skolnärvaro finns för att stödja rektor, elevhälsa och lärare i arbetet med 

att utreda och analysera orsaker till problematisk skolfrånvaro. Arbetet har 

gett resultat, särskilt i de lägre åldrarna, där skolnärvaron ökat. FGN har 

fortsatt ökad skolnärvaro som ett prioriterat målområde.  

 

Svar på fråga 3 

Umeå kommuns grundskolor bedriver ett aktivt och systematiskt arbete för 

att främja en god värdegrund samt förebygga och åtgärda kränkande 

behandling, diskriminering, trakasserier och sexuella trakasserier. Samtliga 

skolenheter utgår från skolhuvudmannens rutin för arbete mot kränkande 

behandling. Skolorna tar utifrån denna fram egna planer där de redogör för 

hur de ska arbeta främjande, förebyggande och åtgärdande. Det finns även 

ett utarbetat stöd- och vägledningsmaterial som skolorna har tillgång till. 

Utöver detta finns det inom för- och grundskolan tillgång till 

jämlikhetsutvecklare. Det främjande värdegrundsarbete är det absolut 

viktigaste för att verka för en skolkultur där alla elever mår bra, kan lära 

och utvecklas.    
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§ 189 

 

Diarienr: KS-2024/00938 

Interpellation: Är schablontider förenligt med 

personcentrerad vård? Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Carin Nilsson, Åsa Bäckström, Igor 

Hell, Lotta Holmberg, Patrik Brännberg, Maria Lindvall, Liv Olsson 

Zetterberg, Davis Kaza och Anders Sellström beslutar kommunfullmäktige 

att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Är schablontider förenligt med personcentrerad vård? 

 

I december 2022 beslutade Individ och familjenämnden och Äldrenämnden 

att revidera förfrågningsunderlaget för LOV i hemtjänsten i samband med 

att IFN beslutat om kostnadsfritt boendestöd. Beslutet fastslog att ett nytt 

förfrågningsunderlag skulle tas fram under 2023. Ännu snart två år senare 

saknas nytt förfrågningsunderlag och hemtjänstföretagen väntar 

fortfarande på besked om vad kommunen vill och planerar.  

 

Under våren har Socialdemokraterna gång på gång lagt nya 

utredningsuppdrag som berör privata utförare i hopp om att nya uppgifter 

ska komma fram för att motivera försämringar av villkor eller skärpning av 

krav. Att det politiska styret inte vill se privata alternativ är känt sedan 

länge, men när den företagsfientliga synen kompletteras med rena lögner 

passeras en ny gräns. Ett nytt avtal, om nu Socialdemokraterna vill ha ett, 

ligger antagligen ytterligare år bort med tanke på den utredning som  

nu pågår.  
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Kvarboendeprincipen innebär att människor ska bo hemma så länge som 

möjligt och att vårdbehov löses med hemtjänst. Vårdboenden läggs ner 

eftersom behovet av dem minskat, men vad gör vi när vi får höra att Umeå 

har fler än 500 personer för många med hemtjänst jämfört med 

jämförbara kommuner? Eller att privata hemtjänstutförare har beviljats för 

många timmar?  

 

Det cyniska svaret blir att reducera den beviljade tiden till ett absolut 

minimum och därefter begränsa möjligheten till utökad tid om behoven 

hos den som ansökt om hjälp blivit större. Det kallas schablontid och 

förutsätter att behoven är någorlunda lika och att en dusch på morgonen 

tar lika lång tid för alla. Kortaste tiden för en beviljad insats är idag 4,8 

minuter. Här ska vi vara noga med att den som får hemtjänst beviljas en 

insats (hjälp med något) och inte en tid. Det betyder att städning  

av lägenhet eller dusch på morgonen ska utföras lika bra oavsett hur 

mycket tid som är beviljad. För mig som kristdemokrat blir det uppenbart 

att den personcentrerade vården riskerar att fallera när individuella 

bedömningar frånses. Äldre människor ska inte betraktas som ett kollektiv.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  

 

1. När skedde dessa förändringar och har det skett med politisk vetskap?  
2. Anser du att dessa förändringar av schablontider är i enlighet med 

gällande LOV avtal?  
3. Sker uppföljningar av biståndsbeslut regelbundet för både intern och 

extern hemtjänst?  
4. Kan ett tidigare gynnande biståndsbeslut korrigeras ner till schablontid? 
 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

 

Veronica Kerr har ställt fyra frågor till mig i sin interpellation. Jag vill 

besvara dem i tur och ordning enligt följande.  

 

Svar på fråga 1  

Schablontider är inte något nytt. Det har alltid funnits i förhållande till 

beviljad insats – för att ligga till grund för den avgift som den enskilde ska 

betala samt för att reglera ersättning till utförarna. Schablontider för 
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insatser ses återkommande över och jämförs med andra kommuner. 

Vägledning för schablontider tas fram av förvaltningen och är inte ett 

politiskt beslutat dokument.  

 

Svar på fråga 2  

Svaret är ja. Det är som sagt inget nytt utan har tillämpats i alla år med 

LOV.  

 

Svar på fråga 3  

Svaret på denna fråga är också ja. Under sommaren påbörjades en 

intensifiering av uppföljning av biståndsbesluten. Särskild avsatta 

handläggare arbetar med detta för att säkerställa likvärdig bedömning.  

 

Svar på fråga 4  

Biståndsbeslutet avser beslutade insatser. Vid uppföljning kan insatser 

förändras – avslutas eller tillkomma (eller kvarstå som tidigare) utifrån den 

enskildes behov. Det är inte en förändrad beslutsform.  
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§ 190 

 

Diarienr: KS-2024/00942 

Interpellation: Säkerställ studiero för elever i 

Umeås skolor; Elmer Eriksson (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Elmer Eriksson, Moa Brydsten, Daniell Andersson, 

Anders Norqvist, Lars Brännström beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Elmer Eriksson (M) 

följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 

 

Säkerställ studiero för elever i Umeås skolor 

Sverige har sämst studiero i Norden och ligger under genomsnittet för 

OECD. Det är alarmerande siffror. Studiero är en avgörande faktor för att 

skapa en god lärandemiljö i skolan. Alla elever ska känna sig trygga i skolan 

och ha studiero i undervisningen. 

 

Utan lugn och ro i klassrummet kan inte lärarna bedriva en bra 

undervisning för alla elever. När det är stökigt i klassrummen påverkas 

inlärningen negativt och eleverna presterar sämre. En dålig studiemiljö kan 

även leda till stress och konflikter. Alla elever blir negativt drabbade av en 

stökig skolmiljö, men det är särskilt elever som redan har det svårt som 

halkar efter ännu mer. 

 

70 procent av mellanstadieeleverna uppger att de varje vecka har svårt att  

koncentrera sig på grund av stök i klassrummet. En av fyra elever tycker att 

det är svårt varje dag. Detta enligt en undersökning som Verian gjort på 

uppdrag av SVT. 
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Anmälningar till Arbetsmiljöverket om hot och våld i skolan har ökat 

kraftigt de senaste åren. En majoritet av anmälningarna gäller hot eller våld 

från elever riktade mot skolpersonal.  

 

Moderaterna har flertalet gånger lyft frågan om den negativa utvecklingen 

av hot och våld på Umeås skolor i kommunfullmäktige, bland annat i 

januari i en interpellation. Moa Brydsten svarade bland annat att för- och 

grundskolenämnden hade gett utbildningsförvaltningen i uppdrag att 

under året förstärka åtgärderna mot hot, våld och trakasserier i de 

verksamheter som nämnden ansvarar för. 

 

Lärandemiljön i skolan ska vara stimulerande och trygg och i klassrummen 

ska det vara lugn och ro. Lärarna ska kunna lägga sin tid på att undervisa, 

inte på att hantera ordningsproblem. Stök, skolk och oordning i 

klassrummen ska aldrig accepteras. 

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till för- och  

grundskolenämndens ordförande Moa Brydsten (S): 

 

1. Vad är din uppfattning om studiemiljön i Umeås kommunala 
grundskolor? 

2. Vilka åtgärder har hittills vidtagits i år för att förstärka arbetet mot hot, 
våld och trakasserier?  

 

Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Elever i Umeå kommuns grundskolor presterar bra jämfört med riket och 

större städer. En viktig faktor för detta är en god lärmiljö med fokus på 

studiero och trygghet. Enkäter från både kommunen och Skolinspektionen 

visar att eleverna i våra kommunala grundskolor upplever en hög grad av 

studiero och trygghet. Skolinspektionens senaste enkät från våren 2023 

visar att eleverna i Umeå har bättre studiero än riksgenomsnittet och att 

situationen har förbättrats sedan 2021. Dock finns det fortfarande en liten 

andel elever som upplever bristande studiero. När det gäller trygghet visar 

enkäterna att eleverna i Umeå känner sig tryggare än genomsnittet i riket, 

även om det även där finns en liten andel som inte känner sig trygga. I 
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årskurs 5 upplever 2 % av eleverna bristande trygghet, medan siffran är 3 % 

i årskurs 8.  

 

Skolorna arbetar aktivt för att säkerställa en trygg och god lärandemiljö för 

eleverna och uppmärksammar förhållanden som kan öka risken för skador, 

ohälsa, utsatthet och kränkningar. Skolans trygghetsarbete syftar till att 

skapa tillitsfulla relationer som främjar alla elevers lärande, utveckling och 

hälsa. Trygghetsteam arbetar förebyggande och åtgärdande på alla skolor. 

Arbetet tar sin utgångspunkt i en gemensam bild av nuläget, där man 

fångar in elevernas upplevelse av såväl trygghet som studiero. Åtgärder 

och förändringsarbete utgår från analyser av nuläget och de utvärderas och 

revideras vid behov. Skolorna arbetar även aktivt mot kränkande 

behandling och följer upp ordningsregler för att säkerställa en trygg miljö 

och god studiero. Skolornas trygghetsteam inkluderar tvärprofessionella 

kompetenser såsom skolsköterska, kurator, specialpedagog, speciallärare 

och skolpsykolog.  

 

Svar på fråga 2 

Inom ramen för nämndens handlingsplan för arbetsmiljö och nämndens 

kompetensförsörjningsplan vidtas åtgärder för att fortsätta förebygga hot 

och våld och skapa beredskap och trygghet att hantera händelser. 

Förebyggande åtgärder vidtas även inom planen för Umeå växer tryggt och 

säkert (UVTS).  

 

Exempel på pågående arbete:  

 Implementering av grundläggande digital utbildning till 
medarbetare i syfte att förebygga och hantera hot och våld. 
Utbildningen ger också underlag för dialog på arbetsplatserna i det 
lokala arbetet med hot och våld.  

 Systematisering av skolornas undersökning av hot och våld för 
riskbedömning och vidtagande av åtgärder i det förebyggande 
arbetet och lokala rutiner. 

 Strategiskt arbete för ökad säkerhet samordnas av säkerhetsstrateg 
inom utbildningsförvaltningen. Ny strategisk tjänst som infördes 
under 2023, med uppdrag att stötta lokala förskolor, grundskolor 
och gymnasieskolor i deras arbete för ökad trygghet och säkerhet.  

 Tillskapande av vikariepool för fritidshemsverksamhet och 
grundskolan F-6. Vikariepoolen möjliggör utbildning och 
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förberedelse för medarbetare att bli bättre rustade i 
relationsbyggande, bemötandeträning och konflikthantering.  

 Inom handlingsplanen för Umeå växer tryggt och säkert skapas ett 
mobilt operativt team med uppdrag att vara ett stöd till lokala 
grundskolor i deras arbete för ökad trygghet och säkerhet.  

 Nyttjande av statsbidrag för Lärarnas arbetsmiljö utifrån 
socioekonomiska parametrar till ökad lärartäthet och ökad tillgång 
till specialpedagog/speciallärare. Leder till ökat antal vuxna och 
ökad tillgång till specialpedagogisk kompetens på skolor med större 
socioekonomiska utmaningar.  
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§ 191 

 

Diarienr: KS-2024/00999 

Interpellation: Är upphandling av varor och tjänster 

från Israel förenligt med Umeå kommuns 

upphandlingspolicy? Bore Sköld (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Hans Lindberg, Mariam Salem, 

Anders Ågren, Lars Forsgren, Lars Brännström, Anders Sellström, Jan-Olov 

Carlsson och Nils Seye Larsen beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Bore Sköld (V) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Är upphandling av varor och tjänster från Israel förenligt  

med Umeå kommuns upphandlingspolicy? 

Internationella arbetsorganisationen (ILO) är FN:s fackorgan för 

sysselsättnings- och arbetslivsfrågor. 1998 antog ILO en deklaration om 

grundläggande principer och rättigheter i arbetslivet, som har kommit att 

kallas kärnkonventioner. Dessa åtta grundläggande konventioner 

behandlar kränkningar på arbetsmarknaden i form av tvångsarbete, 

barnarbete, diskriminering samt inskränkt föreningsfrihet och 

organisationsrätt. 

 

Enligt 17 kap. 4 § i lagen om offentlig upphandling ska en upphandlande 

myndighet, om det är behövligt, kräva att leverantören ska fullgöra 

kontraktet enligt angivna villkor i enlighet med ILO:s kärnkonventioner, om 

arbetet utförs under sådana förhållanden att svensk arbetsrätt inte är 

tillämplig. Myndigheten ska också kräva att leverantören ska säkerställa att 

dennes underleverantörer som direkt medverkar till att fullgöra kontraktet 

uppfyller de villkor som har ställts enligt första stycket. I enlighet med detta 
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lagkrav står följande i Umeå kommuns riktlinjer till policy för upphandling 

och inköp: 

 

”Särskild hänsyn ska tas till ILO:s åtta grundläggande konventioner om 

mänskliga rättigheter i arbetslivet samt FN:s barnkonvention.” 

 

Arbetsrättsliga förhållanden i Israel har under många år kritiserats hårt av 

ILO, där den pågående ockupationen såväl som brister i palestiniernas 

ställning på arbetsmarknaden problematiserats. I ILO:s senaste rapport The 

situation of workers of the occupied Arab territories (2024) lyfts 

omfattande kritik mot ockupationen såväl som den systematiska  

exploateringen av palestinsk arbetskraft på den israeliska 

arbetsmarknaden. Tidigare i år har tio globala fackförbund lämnat in ett 

gemensamt klagomål till ILO för att bland annat återkräva utebliven lön för 

palestinska arbetare och kompensation för en rad missförhållanden som 

Israels agerande orsakat.  

 

Med tanke på tydligheten i lagstiftningen såväl som i kommunens 

upphandlingspolicy gällande den hänsyn som ska visas ILO:s 

kärnkonventioner i offentlig upphandling, samt den massiva  

internationella kritiken som lyfts mot Israels bristande efterlevnad till dessa 

konventioner, ställer Vänsterpartiet följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande Hans Lindberg (S). 

 

Frågor: 

 

1. Anser Socialdemokraterna att Israel agerar enligt ILO:s 
kärnkonventioner? 

2. Anser Socialdemokraterna att upphandlingar av varor och tjänster från 
israelisk leverantör eller underleverantör är förenligt med lagstiftning 
och Umeå kommuns upphandlingspolicy? 

3. Hur säkerställs att de varor och tjänster som upphandlas inte i något 
led tillhandahålls av leverantörer som bryter mot ILO:s 
kärnkonventioner? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 
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Svar på fråga 1 

ILO:s konventioner är rättliga dokument som tolkas och tillämpas av den 

Internationella domstolen i Haag. Att bedöma huruvida Israel agerande 

strider mot konventionerna är en rättslig fråga och något som ska prövas 

av korrekt instans, inte av ett politiskt parti.  

 

Svar på fråga 2 

Umeå kommun följer gällande lagstiftning och de nationella riktlinjer 

gällande vilka stater som faller under olika sanktioneringar. Att besluta om 

sanktioner är inte en fråga som faller inom den kommunala kompetensen 

utan det är beslut som fattas på nationell, EU- eller FN-nivå. 

  

Från socialdemokratiskt håll har vi försökt lyfta upp frågan på nationell nivå 

genom att skicka en skicka en skrivelse till SKR.  

 

Svar på fråga 3 

Umeå kommun ställer krav om detta i de upphandlingar som genomförs. 

Kommunen avkräver också en sanningsförsäkran i de fall sanktioner 

tillämpas. Brott mot den är grund för att säga upp avtal. Vidare följer 

kommunen upp varje registrerad leverantör med hjälp av våra systemstöd, 

detta gäller både nya och gamla leverantörer. Det förs också en 

fortlöpande leverantörsdialog med både grossister och enskilda 

leverantörer. 
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§ 192 

 

Diarienr: KS-2024/01001 

Interpellation: Förekomst av osund konkurrens i 

Umeå; Anders Ågren (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Hans Lindberg, Lars Forsgren, 

Maria Lindvall, Veronica Kerr och Joline Göttfert beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Förekomst av osund konkurrens i Umeå 

Många kommuner och regioner bedriver affärsverksamhet som 

konkurrerar med det privata näringslivet. Det gäller även Umeå kommun. 

Företagare i Umeå har ofta påtalat detta som ett bekymmer, eftersom det 

snedvrider konkurrensen på marknaden. Det märks även i Svenskt 

Näringslivs årliga ranking av företagsklimatet i kommunerna. I den senaste 

rankingen hamnar Umeå kommun på plats 250 av landets 290 kommuner 

när det handlar om frågan om konkurrens från kommunen. 

 

Nyligen kunde vi läsa att Visita anmäler Umeå kommun till 

Konkurrensverket, med anledning av Umeå Folkets Hus säljverksamhet 

som enligt Visita konkurrerar med det privata näringslivet och därmed 

snedvrider marknaden. I sin anmälan lyfter Visita exempel på 

säljverksamhet som Umeå Folkets hus bedriver, som 

restaurangverksamhet, vinluncher, shower och konserter. Det ärendet får 

ha sin gång. 

 

Nu till den generella nivån. Det är ohållbart att företag som skapar 

arbetstillfällen och bidrar med skatteintäkter till det offentliga också 

tvingas konkurrera med den kommun vars verksamhet de är med och 
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finansierar. Snedvriden konkurrens skadar den enskilde näringsidkaren, 

men är också skadligt för företagsklimatet.  

 

Moderaterna har, tillsammans med Centerpartiet, Liberalerna och 

Kristdemokraterna, upprepade gånger föreslagit att fullmäktige borde 

besluta att med externt stöd genomlysa all kommunal verksamhet gällande 

förekomsten av osund konkurrens. Samt att Umeå kommun skyndsamt ska 

återkomma med förslag för att åtgärda eventuell förekomst av osund 

konkurrens.  

 

Vi vet att det finns en stark kritik mot Umeå kommun gällande 

förekomsten av osund konkurrens, men att det också finns företagare som 

inte vågar ta strid mot kommunen.  

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande fråga till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 

- Är det inte dags att låta genomföra en extern granskning om 

förekomsten av osund konkurrens gällande våra kommunala bolag och 

förvaltningarnas verksamheter?   

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

Det korta svaret på Anders Ågrens fråga är att jag inte ser behovet av en 

extern granskning. Umeå kommun är en myndighet som ska agera inom 

lagar och regler. Vi har interna kontrollprocesser för detta och står under 

tillsyn av statliga myndigheter, i detta fall Konkurrensverket.  

 

I den undersökning Anders Ågren hänvisar till har cirka 180 av Umeås cirka 

12 000 företag svarat. Det är såklart bekymmersamt att detta urval av 

företag, även om det är litet, ger Umeå kommun dåligt betyg när det gäller 

osund konkurrens. Men när vi betraktar en fråga som osund konkurrens 

måste vi göra det utifrån faktiska förhållanden och lagstiftning.  

 

Till att börja med är Umeå den kommun i Norra Sverige som köper 

överlägset mest tjänster och produkter av det lokala näringslivet. Senaste 

året har det rört sig om cirka 3,2 miljarder kronor och volymerna ökar 

ständigt. 
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Förvaltningarna och kommunens näringslivsenhet har också tillsammans 

med bland annat organisationen Företagarna jobbat med frågan om 

konkurrerande verksamheter. Sedan tre år tillbaka har det inrättats en 

tjänst dit företag och allmänhet kan anmäla, även anonymt, om man 

upplever att kommunen konkurrerar på ett otillåtet sätt. De senaste två 

åren har två ärenden kommit in. Det ena är hanterat och det andra rör 

Umeå Folkets hus. Detta ärende har hanterats enligt rutin och det pågår en 

utredning kopplad till Konkurrensverket som måste få ha sin behöriga 

gång.  

 

De ärenden om osund konkurrens som lyfts till kommunen rapporteras 

också som en stående punkt i kommunens företagarråd, där det finns en 

bred representation från det lokala näringslivet. Mitt medskick är därför att 

om företag, privatpersoner, organisationer och för den delen politiska 

partier har exempel där man upplever en otillåten kommunal konkurrens: 

anmäl det, så utreder vi det och tar upp det i företagarrådet, där även 

KSNAU:s ledamöter från de olika partierna finns representerade. 

 

Samtidigt är det viktigt att understryka att det kan finnas företag som 

skulle vilja att kommunen la ut saker på marknaden i stället för att utföra 

dem själv. Det behöver inte alltid innebära att kommunen konkurrerar på 

ett otillåtet sätt. Kommunen har möjlighet att inom lagens ramar bedriva 

olika typer av verksamheter i egen regi och stötta samhällsviktiga 

verksamheter. Det blir i sådana fall fråga om en politisk avvägning av vad 

som tjänar de medborgare vi företräder bäst.  

 

Slutligen vill jag belysa en aspekt som är viktig i sammanhanget men som 

interpellanten inte tar upp. En viktig del i att motverka osund konkurrens är 

arbetet mot välfärdskriminalitet. Kriminella aktörer och fuskare ska inte 

kunna konkurrera ut näringsidkare som sköter sig. Vi kommer därför att 

behöva fortsätta se över rutinerna gällande välfärdskriminalitet, 

bakgrundskontroller av företag och om viss samhällskritisk verksamhet 

måste vara i egen regi för att inte kunna utnyttjas i kriminellt syfte. 
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§ 193 

 

Diarienr: KS-2024/01003 

Interpellation: Vilken beredskap har äldreomsorgen 

för höjda försörjningskrav? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström, Carin Nilsson, Davis Kaza, Joline 

Göttfert, Mariam Salem, Peter Vigren, Anders Ågren, Patrik Brännberg och 

Jan-Olov Carlsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen 

om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Vilken beredskap har äldreomsorgen för höjda försörjningskrav? 

På regeringens initiativ höjdes försörjningskravet för arbetstillstånd från  

13 000 kronor i månaden till en månadslön omfattande 80% av den 

svenska medianlönen. Detta motsvarar en månadslön på över  

28 000 kronor. Det befarades att många anställda i den kommunala 

äldreomsorgen skulle tvingas avsluta sin anställning på grund av det höjda 

försörjningskravet och antingen lämna landet eller söka  

ett mer välbetalt arbete. Den farhågan har nu besannats. SVT Västerbotten 

rapporterar nu att runt 50 anställda i Umeås äldreomsorg har tvingats 

lämnat sina jobb på grund av regeringens skärpta försörjningskrav. 

 

Med regeringens förslag på ytterligare höjningar av försörjningskravet till 

100% står det klart att personalkrisen i den kommunala äldreomsorgen 

riskerar att förvärras ytterligare. Aktuella prognoser för 

kompetensförsörjningen i omsorgen visar att hela den befintliga 

personalstyrkan i dessa verksamheter kommer att avsluta sin anställning 

de kommande 10 åren på grund av pensionsavgångar och andra skäl. För 

att möta detta personalbehov kan inte Umeå kommun enbart förlita sig på 

strategier för att rekrytera och attrahera arbetskraft, utan måste också 
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hitta metoder och komma med kraftfulla konkreta åtgärder för att behålla 

befintlig personal. Detta kan vara ett sätt att kompensera för effekterna av 

de skärpta försörjningskraven.de skärpta försörjningskraven. 

 

Fråga: 

Vilken beredskap och vilka konkreta åtgärder har tagits fram inom 

äldreomsorgen för att för att möta effekterna av det skärpta 

försörjningskravet för arbetstillstånd såväl som framtida höjningar? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

 

Jag vill inleda med att tacka för en viktig interpellation. Förutom att 

regeringen fortsätter att sänka skatten för de mest välbeställda på 

bekostnad av äldreomsorgen så angriper regeringen också äldreomsorgens 

personalförsörjning. Dels har regeringen monterat ned 

arbetsmarknadspolitiken, dels bedriver man en politik som berövar oss 

ovärderlig arbetskraft. Bland annat genom den oansvariga konstruktionen 

av försörjningskravet.  

 

Arbetskraftsinvandringen måste såklart ordnas på ett sätt som förhindrar 

social dumpning. Men regeringen agerar inte på ett sätt som svarar mot 

det problemet. Det är uppenbart att regeringens intention i själva verket är 

att gå SD till mötes och säkerställa att så få människor som möjligt av 

utomeuropeisk härkomst kan komma till eller stanna i Sverige, oavsett vilka 

konsekvenser det får för individen och samhället. Hade man brytt sig om 

en ordnad arbetsmarknad hade man ställt krav på kollektivavtalsenliga 

löner och i samråd med arbetsmarknadens parter identifierat inom vilka 

yrken det finns behov av arbetskraft. Det regeringen i stället gör innebär 

att man berövar välfärden ovärderliga medarbetare, i en situation där 

arbetskraftsbristen utgör ett allvarligt hot mot välfärden.  

 

Som svar på interpellantens fråga kan följande sägas. Vi följer fortlöpande 

hur försörjningskravet påverkar på äldreomsorgen. Det är ca 50 

medarbetare med tidsbegränsade arbetstillstånd av någon art som inte 

längre jobbar kvar inom äldreomsorgen i Umeå. Det kan finnas olika skäl till 

detta, med både direkt och indirekt påverkan på grund av 
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försörjningskravet. En direkt påverkan är att medarbetares arbetstillstånd 

inte förlängs eller beviljas och att det därmed inte längre finns grund för 

anställning. En indirekt påverkan är att medarbetare söker sig från 

äldreomsorgen för att få anställning i en bransch med högre lön.  

 

För att hantera försörjningskravet har förvaltningen försökt påverka 

möjligheten till arbetstillstånd genom att schemalägga medarbetaren på 

mer obekväm arbetstid för att medarbetaren ska komma över 

försörjningskravet med hjälp av ob-ersättningen. Det har dock inte hjälpt 

och medarbetare har fått avslag på sin ansökan om arbetstillstånd.  

 

Det framgår dock på Migrationsverkets hemsida att ob-ersättning kan 

räknas in i inkomsten. För att styrka dessa uppgifter provar förvaltningen 

ett nytt förfaringssätt där HR-chef skriver ett beslut med en garanterad 

schemaläggning som ger ersättning som gör att medarbetaren kommer 

över gränsen för försörjningskravet. Förvaltningen har ännu inte fått något 

beslut kring hur Migrationsverket ställer sig till det.  

 

I övrigt behöver denna faktor, som är en försvårande omständighet i 

nämndens personalförsörjning, hanteras på samma sätt som nämnden tar 

sig an kompetensförsörjningsutmaningarna i stort – genom prioriterat 

process- och strategiarbete på kort och lång sikt. Förvaltningen ingår också 

i ett nätverk via SKR kopplat till kompetensförsörjningsfrågor. I detta forum 

lyfts bland annat svårigheterna som försörjningskravet medför för dom 

kommuner som deltar i nätverket. Frågan har därifrån tagits vidare inom 

SKR för att de i sin tur ska kunna bistå kommunerna i att påvisa 

konsekvenserna av försörjningskravet och därmed också försöka påverka 

dess förutsättningar. 
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§ 194 

 

Diarienr: KS-2024/01005 

Interpellation: Hur gör vi Umeå mer attraktivt för 

lärare? Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Peter Vigren, Daniell Andersson 

och Elmer Eriksson  beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning  

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till för- och grundskolenämndens och gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämndens ordförande. 

 

Hur gör vi Umeå mer attraktivt för lärare? 

Det råder omfattande brist på legitimerade lärare i Sverige; må vara att 

Umeå har en förhållandevis hög andel. För få vill bli lärare, det är svårt att 

rekrytera behörig personal och de lärare som finns upplever en stor stress. 

Allt tyder också på att lärarbristen kommer att växa under kommande år. 

Umeå har att “fightas” med många av Sveriges kommuner för att få färdiga 

lärarstudenter att välja just vår kommun. Bra lön, god arbetsmiljö och goda 

möjligheter till kompetensutveckling är några av de faktorer som spelar in 

vid sådana val. 

 

När det gäller lönenivåerna så har Umeås lärare det väldigt dåligt. Som ett 

led i att satsa på att höja lärarlönerna så ville Liberalerna i sitt 

budgetförslag för 2025 lägga 36 MKr extra på lärar- och rektorslöner. 

Tyvärr ville inte de styrande bifalla förslaget. 

 

Möjligheterna till kompetensutveckling är också ett annat problem som 

påtalats av lärarnas fackförbund, Sveriges Lärare. Tilldelad tid kan ibland 

vara svår att få utnyttja på grund av hög arbetsbelastning och slimmad 

personalbemanning. 
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En väl fungerande verksamhetsförlagd utbildning (VFU) är avgörande för 

att ge lärarstudenter praktiska och relevanta erfarenheter under sin 

utbildning. Umeå kommun och fackförbundet Sveriges Lärare är överens 

om att en bra VFU-period för lärarstudenter är ett av de bästa sätten för 

kommunen att rekrytera välutbildad personal. Trots detta har många VFU-

handledare idag en pressad arbetssituation. Handledning av studenter 

upplevs ofta som en ytterligare belastning på redan fullspäckade scheman, 

utan att detta kompenseras i form av tid, lön eller andra förmåner. 

 

Jag har därför följande frågor att ställa till för- och grundskolenämndens 

ordförande Moa Brydsten och gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens 

ordförande Peter Vigren: 

 

1. Vad anser ni om löneläget för Umeås lärare? 
2. Hur många timmar, i genomsnitt, får varje lärare för 

kompetensutveckling? 
3. Hur tycker ni att lärare som är mentorer för VFU ska premieras? 
 

Peter Vigren (S), gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande 

lämnar följande skriftliga svar: 

 

Anders Norqvist har inkommit med en interpellation rörande 

attraktiviteten för läraryrket i Umeå kommun. De frågor han ställer ligger 

högt på lärarnas agenda inom ramen för HÖK24 och som förvaltningen har 

pågående och aktiv dialog med dem om - helt i enlighet med den svenska 

modellen för hur förhandlingar om lön och arbetsvillkor går till, dvs mellan 

facket och arbetsgivarna. 

 

Rent principiellt har vi en ordning i Sverige där avtal tecknas mellan 

arbetsgivare och fackförbund, och politiken skall hålla behörigt avstånd till 

den processen. Därför kan svaret på frågorna framstå som vaga, men detta 

är i så fall en effekt av att jag som politiker skall vara ytterst försiktig med 

att föregå förhandlingsprocesser. 

 

Här kommer svaret på frågorna: 

 

Svar på fråga 1 
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Satsningar i löneöversyn har gjorts på lärare över flera års tid i Umeå 

kommun. Utfallet av årets löneöversyn här ledde enligt uppgift i en avgjort 

positiv riktning. Lärare kommer sannolikt att vara en av de fortsatt 

prioriterade grupperna att satsa på i kommande löneöversyn. 

 

Svar på fråga 2 

Kompetensutveckling och fortbildning anpassas efter lärarens och 

verksamhetens behov. Avtalet säger att tid för kompetensutveckling ska 

avsättas inom den reglerade arbetstiden utifrån riktmärket 104 timmar per 

heltidsanställd och verksamhetsår. Arbetsgivaren planerar in gemensamma 

kompetensutvecklingsdagar under läsåret, och resterande tid ska fördelas 

individuellt mellan lärarna efter verksamhetens och individens behov. Olika 

satsningar görs över tid inom ramen för alternativt utöver detta. 

 

Apropå kompetensutveckling: Under nästa år införs 

professionsprogrammet för lärare, vilket kan komma att få en viss 

betydelse för hur detta arbete organiseras framgent.  

 

Svar på fråga 3 

Handledare för VFU ska ersättas i enlighet med avtal, och just nu pågår det 

en diskussion mellan fack och arbetsgivare rörande detta. Arbetsgivarens 

hållning är att det viktiga är att skapa goda förutsättningar för de som 

handleder studenter. Ambitionen är att skapa långsiktighet i planering av 

mottagande och att uppmuntra till dialog om tjänsteplanering och 

förutsättningar lokalt ute på arbetsplatserna. Alla anställda i Umeå 

kommun handleder och tar emot studenter. Vi anser därmed att alla 

medarbetare ska ha förutsättningar att handleda och ersättas i enlighet 

med för anställningen aktuella villkor. 
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§ 195 

 

Diarienr: KS-2024/01007 

Interpellation: Varför väljer du att kortsluta 

demokratin? Julia Algotsson (C) och Maja Westling 

Palmberg (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Julia Algotsson, Andreas Sjögren, Mikael Thyni, 

Maja Westling Palmberg och Christina Bernhardsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Julia Algotsson (C) 

följande interpellation till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande. 

 

Varför väljer du att kortsluta demokratin? 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden är tillsynsmyndighet vad gäller bland 

annat städning på skolor och förskolor - kommunala såväl som fristående. 

Det innebär att nämnden ska kontrollera att städning genomförs på ett 

adekvat sätt i enlighet med Miljöbalken och Folkhälsomyndighetens 

allmänna råd. Detta för att förebygga spridning av sjukdomar, och 

säkerställa att barn med allergier och astma kan vistas i sin skolmiljö utan 

att riskerar att bli sjuk. 

 

Städningen på Umeå kommuns egna skolor och förskolor lever inte upp till 

dessa krav, det visas i den återkommande tillsynen som genomförts av våra 

miljöinspektörer. Få har nog undgått den medierapportering som skett 

angående, den på vissa håll, mycket undermåliga städningen och bilder 

tagna av miljöinspektörer har visats i tidningen. Den 6 november 

rapporterade emellertid VK att det - trots allvarliga brister - inte kommer 

att bli några viten för tekniska nämnden under ytterligare ett år framåt. 

Detta efter att du, Andreas Sjögren, ordförande i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden, gjort en överenskommelse med den nämnd 
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som ansvarar för städverksamheten, nämligen din partikollega Christina 

Bernhardsson, ordförande i tekniska nämnden. 

 

Bakom beslutet tycks ligga flera förklaringar till varför städningen brustit, 

som enlig Sjögren är förmildrande. Brist på lokalvårdare, svårigheter i 

utbildning, bristande uppföljning och så vidare. Det är mycket möjligt att 

allt detta stämmer, men detta får inte påverka en opartisk 

tillsynsmyndighet. Detta är i grunden en viktig rättsprincip. Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ska utöva självständig myndighetsutövning och 

tillsynen skall vara likvärdig gentemot alla. Den skall stå utanför extern 

påverkan. Att man har brist på lokalvårdare är inte ett skäl att vara snäll. 

Var finns Socialdemokraternas likabehandlingsperspektiv i just denna 

fråga? 

 

Beslutet att miljö- och hälsoskyddsnämnden, som tillsynsmyndighet med 

lagstadgat uppdrag, inte kommer att vitesförelägga den verksamhet som är 

ansvarig att hålla städningen på en nivå som Folkhälsomyndigheten 

rekommenderar togs som ett ordförandebeslut. Ett ordförandebeslut är 

något som möjliggörs för ärenden som är typiskt brådskande eller som inte 

går att förutspå, exempelvis en miljöfarlig läcka eller remiss som inkommit 

med kort varsel och har kort svarstid. Ordförandebeslut innebär att 

nämnden inte ges möjlighet att yttra sig och att ordföranden talar för hela 

nämnden - som om det vore en enig nämnd som tog beslutet. Så var inte 

fallet i denna fråga, dessutom var det i rak motsats till tjänstepersonernas 

och miljö- och hälsoskyddschefens rekommendationer. 

 

Våra frågor till Andreas Sjögren är därför: 

1. Varför väljer du, Andreas Sjögren, att kortsluta demokratin? 
 

2. Och, varför ska Miljö- och hälsoskyddsnämnden i egenskap av 
tillsynsmyndighet visa detta överseende med tekniska nämnden? 

 

Andreas Sjögren (S), miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 
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Min avsikt har aldrig varit att kortsluta demokratin, som interpellanten 

beskriver det. Jag gjorde en bedömning, som ordförande, angående 

handläggningen av det aktuella ärendet och lämnade information om detta 

till nämnden. Eftersom nämnden i samband med denna information hade 

synpunkter på processen valde jag att hörsamma detta. Jag är ödmjuk inför 

att nämnden haft en annan uppfattning om ärendets hantering och har 

därför rättat mig efter det och ärendet kommer därmed lyftas till prövning 

av nämnden i december.  

  

Svar på fråga 2 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ska utöva tillsyn, föra dialog med olika 

verksamhetsutövare och i förekommande fall utfärda viten i när det är 

påkallat.  

 

Sanktioner i form av vitesförelägganden är en ingripande åtgärd som, 

oavsett om det rör en kommunal eller privat verksamhetsutövare som är 

föremål för tillsyn, ska motiveras av vägande skäl med hänvisning till 

rådande rättsläge. Vad som följer av gällande rätt måste prövas 

självständigt med utgångspunkt i rättskällorna. Eftersom detta alltså är ett 

pågående ärende om myndighetsutövning vill jag inte föregå nämndens 

kommande hantering och beslut. 
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§ 196 

 

Diarienr: KS-2024/00944 

Fråga: Anser S att risk- och konsekvensanalys för 

ökade hemtjänst-avgifters effekt på brukares hälsa 

och vårdbehov genomförts? Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar  

 

att frågeställaren återtar frågan. 

Ärendebeskrivning 

Liv Zetterberg (V) har inkommit med en fråga till äldrenämndens 

ordförande.  
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§ 197 

 

Diarienr: KS-2023/00919 

Motion 20/2023: Äldreomsorgen behöver fler 

medarbetare; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 20/2023: Äldreomsorgen behöver fler medarbetare. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

Veronica Kerr (KD) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 

rubriken ”Äldreomsorgen behöver fler medarbetare”.  

 

Motionären föreslår;  

 Att kommunfullmäktige beslutar att genomföra en pilotverksamhet i 
samarbete med Ung Omsorg förslagsvis på tre äldreboenden.  

 Att pilotverksamheten utvärderas efter ett år och därefter om 
resultaten är goda ska det vidareutvecklas och genomföras på fler 
boenden.  

 Att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och för- och 
grundskolenämnden får i uppdrag att genomföra informationsinsatser 
till elever i årskurs sex om vård och omsorgsprogrammet samt dess 
möjligheter. 

 

Äldrenämnden samt skolnämnderna har yttrat sig över motionen. 

Äldrenämnden är i grunden positiv till Ung Omsorgs koncept och föreslår 

kommunfullmäktige att bifalla motionens två första att-satser under 

förutsättning att medel tillskjuts i budget alternativt att statsbidrag 

beviljas.  

 



Sida 31 av 65 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-11-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

I yttrandet från äldrenämnden framgår att förvaltningen sökt statsbidrag 

för ändamålet och inväntar beslut. Efter att nämnden behandlat motionen 

har beslut om att inte bevilja statsbidrag kommit, vilket innebär att för 

2024 finns inga medel för satsningen.  

 

Skolnämnderna föreslår kommunfullmäktige att avslå motionens tredje att-

sats för att det inte är motiverat att ensidigt informera om vård- och 

omsorgsutbildningar. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig över motionen i sin helhet. 

 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Att bifalla motionens första och andra att-sats, under förutsättning att 

medel tillskjuts i budget alternativt att statsbidrag beviljas. 

 

Att avslå motionens tredje att-sats. 

Beslutsunderlag 

Motion 20/2023 

Äldrenämndens yttrande 2024-05-23, § 59 

För- och grundskolenämndens yttrande, 2024-05-23, § 44 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande, 2024-05-22, § 49 

Jämställdhetsutskottets yttrande, 2024-10-03, § 35 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Bore Sköld (V) – Avslag till motionen. 

 

Anders Ågren (M) och Maja Westling Palmberg (C) – Bifall till motionens 

första och andra att-sats samt avslag till motionens tredje att-sats. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Avslag till motionen mot bifall till motionens första och andra att-sats samt 

avslag till motionens tredje att-sats.  Ordföranden finner att utskottet 

beslutar att avslå motionen. 

 

Reservation 
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Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Bore Sköld (V) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

näringslivs- och arbetsutskottet förslag (avslå motionen). 

 

Veronica Kerr (KD), Mattias Larsson (C) och Maria Lindvall (-) (L) – Bifall till 

motionen. 

 

Lena Andersson (M) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionens första 

och andra att-sats samt avslag till motionens tredje att-sats. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslå motionen) mot 

bifall till motionen mot bifall till motionens första och andra att-sats samt 

avslag till motionens tredje att-sats.  Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att bifalla näringslivs- och arbetsutskottets 

förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Veronica Kerr, Carin Nilsson, Lena Andersson, Lars 

Forsgren, Patrik Brännberg, Lotta Holmberg, Peter Vigren, Åsa Bäckström, 

Anders Norqvist, Anna-Karin Sjölander, Mariam Salem, Maria Lindvall, 

Mehrana Bassami, Bore Sköld, Fredrik Rönn, Rebecca Sellstedt, Anders 

Ågren, Davis Kaza och Hans Lindberg.  

 

Yrkanden 

Veronica Kerr (KD), Anna-Karin Sjölander (C), Maria Lindvall (-) (L) och 

Fredrik Rönn (C) – Bifall till motionen. 

 



Sida 33 av 65 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-11-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Carin Nilsson (S), Peter Vigren (S), Åsa Bäckström (V), Mariam Salem 

(MP), Mehrana Bassami (S), Bore Sköld (V), Rebecca Sellstedt (V) och 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Lena Andersson (M), Lars Forsgren (SD), Patrik Brännberg (AP), Lotta 

Holmberg (M), Anders Norqvist (L), Anders Ågren (M) och Davis Kaza (AP) 

– Bifall till motionens första och andra att-sats samt avslag till motionens 

tredje att-sats. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag  (avslå motionen) mot bifall till motionen mot  

bifall till motionens första och andra att-sats samt avslag till motionens 

tredje att-sats. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 

 

Huvudförslag: Kommunstyrelsens förslag. 

 

Motförslag: Bifall till motionen mot bifall till att-sats 1 och 2 samt avslag till 

att-sats 3. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifall till 

att-sats 1 och 2 samt avslag till att-sats 3 ska vara motförslag till 

huvudförslaget. 

 

Voteringsproposition 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

Nej-röst för bifall till att-sats 1 och 2 samt avslag till att-sats 3. 

 

Omröstningsresultat 

Med 35 ja-röster mot 28 nej-röster, 1 som avstår från att rösta och 1 

frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 

    Voteringslista. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
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Äldrenämnden 

För- och grundskolenämnden 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden   

 

 

 

  



 
  

Motion 20/2023: Äldreomsorgen behöver fler medarbetare; Veronica Kerr (KD) 
 
Resultat 
 Ja 35 
 Nej 28 
 Avstår 1 
 Ej röstat 1 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

56 Elin Nejne (S) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 



 
  

64 Emma Vigren (S) Ja 

206 Ari Leinonen (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

8 Mattias Larsson (C) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

16 Davis Kaza (AP) Nej 

17 Veronica Kerr (KD) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

44 Patrik Brännberg (AP) Nej 

45 Anders Sellström (KD) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

53 Stefan Nordström (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

213 Lotta Holmberg (M) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 

231 Alf Molin (L) Nej 

36 Anneli Andersson (S) Avstår 

6 Janet Ågren (S) Ej röstat, frånvarande 
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§ 198 

 

Diarienr: KS-2024/00841 

Exploateringsavtal för del av fastigheterna Obbola 

22:134 och Obbola 22:60 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att uppdra till Mark och exploatering att teckna exploateringsavtal med 

PH Platsoptimera 3.5 AB avseende del av fastigheterna Obbola 22:134 

och Obbola 22:60, i enlighet med bilaga.  

Ärendebeskrivning 

PH Platsoptimera 3.5 AB (projektbolag inom koncernen Panghus) har 

tecknat avtal om att förvärva del av fastigheterna Obbola 22:134 och 

Obbola 22:60. Ett detaljplaneförslag för området har upprättats. Planen 

medger bostäder, delvis i kombination med mindre störande verksamhet, i 

form av friliggande bostäder, radhus, parhus, kedjehus och mindre 

flerbostadshus. Planen medger vidare lokalgator, vägreservat för framtida 

utveckling norr och söder om området, plats för en framtida bussgata samt 

e-områden avsedda för pumpstation och nätstation. 

 

Allmän platsmark planläggs med kommunalt huvudmannaskap vilket 

innebär att kommunen ansvarar för utbyggnad och framtida drift och 

underhåll av de allmänna anläggningar som planen anger.  

 

Exploateringsavtalet innebär dock att exploatören övertar kommunens 

ansvar för projektering, upphandling och anläggande av allmän plats på 

egen bekostnad. Exploatören innehar även samordningsansvaret gentemot 

ledningsägare. Avtalet reglerar att kommunen har rätt att delta vid 

projekteringsmöten i den omfattning kommunen finner lämplig. Framtagna 

handlingar ska godkännas av kommunen innan anläggningsarbetena får 

påbörjas. Kommunen övertar allmän plats, utan ersättning, när 

anläggningarna är godkända efter slutbesiktning. Fram till dess svarar 
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exploatören för drift och underhåll. I avtalet ställs även krav på en säkerhet 

motsvarande det ekonomiska åtagandet i avtalet.  

Närmare villkor i exploateringsavtalet framgår av bilaga. 

Beslutsunderlag 

 Översiktskarta  

 Exploateringsavtal  

Beredningsansvariga 

Helen Nilsson, Sandrine Enbuska Rivoire  

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Ulrik Berg, Davis Kaza, Hans Lindberg och Mikael 

Berglund. 

 

Yrkanden 

Ulrik Berg (M), Hans Lindberg (S) och Mikael Berglund (S) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Sandrine Enbuska Rivoire   
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§ 199 

 

Diarienr: KS-2024/00925 

Antagande: Detaljplan för del av Obbola 22:60 med 

flera 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. att anta detaljplanen för del av fastigheten Obbola 22:60 med flera 

enligt 5 kap. 27 § plan- och bygglagen (2010:900). 

 

2. att utöka verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten 

till att omfatta hela planområdet. 

Syfte 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 

bostäder, delvis i kombination med mindre störande verksamhet, i form av 

friliggande bostäder, radhus, parhus, kedjehus och mindre flerbostadshus. 

För att anpassa bebyggelsen till platsen och omgivningarna i Obbola 

regleras bland annat fastighetsstorlek och bebyggandets omfattning och 

utformning. 

Ärendebeskrivning 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 

detaljplanering 2019-11-19. 

 

Planförslaget bedöms förenlig med gällande översiktsplan och anses utgöra 

ett viktigt led i förverkligandet av kommunens intentioner för att Obbola 

ska växa. 

Samråd/Granskning 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
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Samråd hölls under perioden 9 februari till 3 mars 2022 och granskning 

hölls under perioden 26 maj till 9 juni 2023. 

 

Av de synpunkter som har inkommit har en samrådsredogörelse samt ett 

granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. Av 

sammanställningarna framgår att det finns oro hos grannar gällande 

Obbolas tillväxtscenario och tillkommande trafikökning. Även att 

naturmark och mark som idag används för rekreation tas i anspråk. Efter 

granskning mindre justeringar gjorts i plankartan och vissa förtydliganden 

och redaktionella ändringar har gjorts i planbeskrivningen. 

 

Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 

genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 

inte behöver ske.  

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 

anledning av att verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten 

utökas till att omfatta planområdet. 

Kvarstående synpunkter 

De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 

beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-22 

Byggnadsnämndens beslut om godkänd plan, BN § 265 

Antagandehandlingar 

 Granskningsutlåtande, juni 2024 

 Plankarta, september 2024 

 Planbeskrivning, september 2024 

 Samrådsredogörelse, maj 2023 

 Dagvattenutredning, maj 2023 

 Översiktlig VA-PLAN, oktober 2022 

 PM VA, oktober 2022 

Beredningsansvariga 

Tobias Westerlund, planarkitekt 

Clara Ganslandt, planchef  
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Föredragande 

Tobias Westerlund, planarkitekt 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag.  

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Ulrik Berg, Robert Axebro, Davis Kaza 

och Lars Brännström.  

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M), Robert Axebro (C) och Davis Kaza (AP) 

– Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet med handlingar ska skickas till 

 Kommunfullmäktige, Umeå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 

 detaljplanering@umea.se 
 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till: 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen 

 Vakin  
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§ 200 

 

Diarienr: KS-2024/00933 

Översyn av styrdokument hösten 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

 

- Jämställdhetsutskottets reglemente förlängs 
- Avsiktsförklaring gällande samverkan med den sociala 

frivilligsektorn med tillhörande riktlinjer upphävs 
- Regler för vatten och avlopp i tillväxt- och omvandlingsområden 

upphävs 
- Avfallsplan för Umeåregionen ska revideras 
- Riktlinjer för användning av applikation i mobila enheter ska 

revideras 
- Riktlinjer för kraftverksamhet ska revideras 
- Åtgärdsprogram mot buller 2019-2023 ska revideras 
- Lönepolicy ska revideras 
- Trafiksäkerhetsprogram ska revideras 
- Arkitekturpolicy ska tas fram 
- Grönstrukturprogram ska tas fram 
- Konstpolicy ska tas fram 
- Riktlinje för lönestrategiskt arbete ska tas fram 
- Riktlinje för arbete med kemikalier ska tas fram 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

 

- Riktlinjer för flaggning förlängs 
- Inriktningsmål för markreserv ska revideras 
- Regler för Umeå kommuns elhandel ska revideras 
- Plan för kapacitetshöjning civil beredskap ska tas fram. 

 
Reservation 
Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Ärendebeskrivning 

I enlighet med den nya riktlinje för styrdokument som fastställdes av 

kommunstyrelsen i januari 2024 ska styrdokument regelbundet ses över. 

Syftet med översynen är att utvärdera dokumentens syfte och styreffekt. 

Vanliga orsaker till att dokument upphävs är att verksamheten fungerar väl 

utan styrdokument eller att frågorna har infogats i annan styrning. Det är 

inte en värdering eller viktning av området i sig.  

 

Det är det politiska organ som beslutade om dokumentet som ska fatta 

beslut om det ska förlängas, revideras eller upphävas.  

 

Innan ett nytt styrdokument tas fram ska det göras en nulägesanalys över 

hur styrningen fungerar idag och vilka områden som behöver förbättras. 

För att undvika målkonflikter är det viktigt att se över även befintliga 

styrdokument relaterade till området.  

 

För att skapa bättre överblick görs översyn av flera dokument vid ett och 

samma tillfälle. Se bilaga ett och två för en sammanfattning av orsaker till 

besluten. Bakgrundsanalyserna till varje styrdokument finns samlade i 

bilaga 3. Dessa bakgrundsbeskrivningar är en översyn av hela området och 

föreslår ibland annan eller relaterad styrning. Dessa frågor är inte föremål 

för politiska beslut i dagsläget utan hanteras på annat sätt.  

 

De tidigare beslutade styrdokument som berörs i ärendet är inte bifogade. 

De går i stället att ta del av på www.umea.se/styrdokument 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Sammanställning beslut fullmäktige 

Bilaga 2. Sammanställning beslut kommunstyrelsen 

Bilaga 2. Bakgrundsanalyser och underlag 

Beredningsansvariga 

Lina Renfors, Sara Nordström 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Lars Forsgren, Lars 

Nilsson , Nils Seye Larsen, Ellen Ström, Davis Kaza, Ulrik Berg, Maria 

Lindvall, Mikael Berglund och Alf Molin.  

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Nils Seye Larsen (MP), Ellen Ström (V), Mikael Berglund 

(S), Alf Molin (L) och Davis Kaza (AP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Anders Ågren (M), Ulrik Berg (M) och Maria Lindvall (-) (L) – Avslag till att 

ta fram en arkitekturpolicy. 

 

Lars Forsgren (SD) – Avslag till att ta fram ett grönstrukturprogram och att 

revidera trafiksäkerhetsprogrammet. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Anders Ågrens förslag mot Lars Forsgrens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Nämnder, samt Umeå kommunföretag 
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§ 201 

 

Diarienr: KS-2024/00571 

Taxor och avgifter äldrenämnden 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt reviderat 

beslutsunderlag 2024-05-23 och att föreslagen höjning för nivå ett och två 

genomförs i två etapper, första höjningen sker 1 januari 2026 och andra 

höjningen sker 1 januari 2027 

 

att tilldela äldrenämnden 6 mnkr från kommunstyrelsens 

verksamhetsutvecklingsanslag för omställning under 2025 så att personer 

med hemtjänst ges längre tid till förberedelse inför förändrade avgifter 

(denna att-sats är redan beslutad av kommunstyrelsen) 

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024 

 

att avgifter för övriga insatser fortlöper enligt tidigare beslut. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. Se skriftlig reservationstext under kommunfullmäktiges 

beslutsordning. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Se kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
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Äldrenämnden har skickat förslag på avgiftsändringar avseende hemtjänst 

till kommunfullmäktige. 

 

På sitt sammanträde den 26 augusti 2024 beslutade kommunfullmäktige 

att återremittera ärendet (minoritetsåterremiss) till nämnden för 

kompletteringar enligt nedan: 

 

a) Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 
gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna. 

b) Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering 
av hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella 

tröskeleffekters långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov. 

c) Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 
 

Vid äldrenämndens sammanträde 2024-10-24 presenterar 

äldreomsorgsförvaltningen ett reviderat yttrande som förtydligar vilka 

möjliga konsekvenser ändringarna kan innebära för individer, samt vilka 

åtgärder som är nödvändiga för att kunna införa en timtaxa i stället för 

nivåtaxa.  

 

Äldrenämnden yttrar sig i enlighet med förvaltningens reviderade förslag 

och föreslår kommunfullmäktige att besluta om hemtjänstavgifter enligt 

tidigare underlag. 

 

Jämställdhetsutskottet har 2024-10-03 yttrat sig. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag  

och att föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två  

etapper, första höjningen sker 1 januari 2025 och andra höjningen  

sker 1 januari 2026 

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds  

och beslutas hösten 2024 

 

att avgifter för övriga insatser fortlöper enligt tidigare beslut. 
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Beslutsunderlag 

Äldrenämndens protokoll 2024-10-24, § 102. 

Äldreomsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Skrivelse från Umeå kommuns pensionärsråd. 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024-10-03, § 36 

KF protokoll 2024-08-26, 129 

Äldrenämndens protokoll 2024-05-23, § 57. 

Bildspel – avgiftsöversyn 2024-05-23. 

Beslutsunderlag avgifter 2025, rev. 2024-05-23. 

 

Näringslivs- arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) med instämmande av Maja Westling Palmberg (C) – att 

avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt reviderat beslutsunderlag 

2024-05-23 och att föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två 

etapper, första höjningen sker 1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 

januari 2027 

 

att tilldela äldrenämnden 6 mnkr från kommunstyrelsens 

verksamhetsutvecklingsanslag för omställning under 2025 så att personer 

med hemtjänst ges längre tid till förberedelse inför förändrade avgifter 

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024 

 

att avgifter för övriga insatser fortlöper enligt tidigare beslut. 

 

Anders Ågren (M) – Avslag till förslag på avgiftshöjning och bifall till att 

tilldela äldrenämnden 6 mnkr från kommunstyrelsens 

verksamhetsutvecklingsanslag. 

 

Bore Sköld (V) – att underlaget igen återremitteras för att kompletteras i 

enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från kommunfullmäktige 

gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.) och i andra hand 

att avslå den föreslagna höjningen av avgifter i hemtjänsten och bifall till 

att tilldela äldrenämnden 6 mnkr från kommunstyrelsens 

verksamhetsutvecklingsanslag. 
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Propositionsordning som godkänns 

Avgöra ärendet idag mot att ärendet återemitteras enligt Bore Skölds 

förslag. Ordföranden finner att utskottet beslutar att ärendet ska avgöras 

idag. 

 

Bifall till Janet Ågrens (S) m.fl. förslag mot Anders Ågrens (M) m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet bifaller Janet 

Ågrens m.fl. förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där 

timtaxa införs. Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av 

nytt system strulat, drar vi slutsatsen att vi i dagsläget inte kan kräva en 

timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av timtaxa 

accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad äldrenämnden 

och individ- och familjenämnden föreslagit men med Socialdemokraternas 

ändringsyrkande där första höjningen träder i kraft först 1 januari 2026 och 

den andra höjningen träder i kraft 1 januari 2027. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Mattias Larsson (C), Veronica Kerr (KD) och Nils Seye 

Larsen (MP) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Lena Andersson (M), Maria Lindvall (-) (L), Lars Forsgren (SD) och Bore 

Sköld (V) – Avslag till förslag på avgiftshöjning och bifall till att tilldela 

äldrenämnden 6 mnkr från kommunstyrelsens 

verksamhetsutvecklingsanslag. 

 



Sida 47 av 65 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-11-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Bore Sköld (V) – att underlaget igen återremitteras för att kompletteras i 

enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från kommunfullmäktige 

gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.) och i andra hand om 

återremissen faller se yrkande ovan. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Avgöra ärendet idag mot att ärendet återemitteras enligt Bore Skölds 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 

avgöras idag. 

 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot Lena Anderssons (M) 

m.fl. förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 

näringslivs- och arbetsutskottet förslag. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M), Elmer Eriksson (M), Lars Forsgren (SD) och Maria 

Lindvall (-) (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Mattias Larsson (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där timtaxa införs. 

Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av nytt system 

dragit ut på tiden, drar vi slutsatsen att det i dagsläget inte kan krävas en 

timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av timtaxa 

accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad äldrenämnden 

och individ- och familjenämnden föreslagit. Men med samma tillägg som i 

KSNAU om att höjningarna träder i kraft 1/1 2026 och 1/1 2027. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Carin Nilsson, Bore Sköld, Maja Westling 

Palmberg, Ellen Ström, Lotta Holmberg, Davis Kaza, Linda Lotare, Lars 

Forsgren, Rebecca Sellstedt, Anders Norqvist, Patrik Brännberg, Maria 

Lindvall, Veronica Kerr, Andreas Lundgren, Anders Ågren, Åsa Bäckström, 

Liv Olsson Zetterberg, Charlotta Vesterlund, Lars Nilsson och Nils Seye 

Larsen. 
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Yrkanden 

 

Hans Lindberg (S), Maja Westling Palmberg (C), Anders Norqvist (L), 

Veronica Kerr (KD), Andreas Lundgren (S), Charlotta Vesterlund (S) och 

Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Bore Sköld (V), Linda Lotare (V), Rebecca Sellstedt (V), Åsa Bäckström (V) 

och Liv Olsson Zetterberg (V) – att underlaget igen återremitteras för att 

kompletteras i enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från 

kommunfullmäktige gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.)  

 

och i andra hand om återremissen faller avslag till att avgifter för hemtjänst 

enligt SoL förändras enligt reviderat beslutsunderlag 2024-05-23 och att 

föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första 

höjningen sker 1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 januari 2027 och 

bifall till att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds 

och beslutas hösten 2024 samt att avgifter för övriga insatser fortlöper 

enligt tidigare beslut. 

 

Lotta Holmberg (M), Davis Kaza (AP), Lars Forsgren (SD), Maria Lindvall (-) 

(L) och Anders Ågren (M) – Avslag till att avgifter för hemtjänst enligt SoL 

förändras enligt reviderat beslutsunderlag 2024-05-23 och att föreslagen 

höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första höjningen sker 

1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 januari 2027 och bifall till att 

avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024 samt att avgifter för övriga insatser fortlöper enligt 

tidigare beslut. 

  

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden klargör att beslutet om att tilldela äldrenämnden 6 mnkr från 

kommunstyrelsens verksamhetsutvecklingsanslag för omställning under 

2025 så att personer med hemtjänst ges längre tid till förberedelse inför 

förändrade avgifter redan är fastställt av kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige är enig om det. 

 

Ärendet ska avgöras idag mot att återremitteras. Ordföranden finner att 

ärendet ska avgöras idag. 
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Bifall till kommunstyrelsens förslag mot Lotta Holmbergs (M) m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 

Nej-röst för Lotta Holmbergs (M) m.fl. förslag. 

 

Omröstningsresultat 

Med  36 ja-röster mot 29 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt 

kommunstyrelsens förslag. Voteringslista. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. På grund av brister i arbetsvillkor, låga löner och 

demografiska utmaningar står Umeå kommun står inför stora svårigheter 

att rekrytera och behålla personal i omsorgen. Att drastiskt höja avgifterna 

på det sätt som nu föreslås är dock inte en lösning på det problemet, utan 

riskerar snarare att öka fattigdom och ohälsa hos kommunens invånare då 

fler kommer att avstå från nödvändig hjälp av ekonomiska skäl. Det 

underminerar kommunens förebyggande arbete och kommer på sikt att 

leda till svårare sjukdomsförlopp, fler hemtjänstinsatser och ett ännu 

större personalbehov. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där 

timtaxa införs. Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av 

nytt system dragit ut på tiden, drar vi slutsatsen att det i dagsläget inte kan 

krävas en timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av 

timtaxa accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad 

äldrenämnden och individ- och familjenämnden föreslagit. Däremot med 

samma tillägg som först lyftes i KSNAU om att höjningarna träder i kraft 1 

januari 2026 samt 1 januari 2027. 
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Beslutet ska skickas till 
Äldrenämnden   
 

  



Taxor och avgifter äldrenämnden 2025 
 
Resultat 
 Ja 36 
 Nej 29 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

20 Maja Westling Palmberg (C) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

40 Anders Norqvist (L) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

45 Anders Sellström (KD) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

205 Jens Backman (S) Ja 

206 Ari Leinonen (S) Ja 

207 Charlotta Vesterlund (S) Ja 

225 Julia Algotsson (C) Ja 

231 Alf Molin (L) Ja 



2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

11 Bore Sköld (V) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

16 Davis Kaza (AP) Nej 

19 Rebecca Sellstedt (V) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

28 Ellen Ström (V) Nej 

33 Daniell Andersson (V) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

41 Åsa Bäckström (V) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

44 Patrik Brännberg (AP) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Nej 

53 Stefan Nordström (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

56 Elin Nejne (S) Nej 

57 Lennart Arvidsson (V) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

62 Linda Lotare (V) Nej 

213 Lotta Holmberg (M) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 
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§ 202 

 

Diarienr: KS-2024/00640 

Taxor och avgifter individ- och familjenämnden 

2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och 

att föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första 

höjningen sker 1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 januari 2027 

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024  

 

att avgifter för familjerådgivning höjs till regionens egenavgift och följer 

denna framgent. (Denna att-sats är redan beslutad av 

kommunfullmäktige 2024-08-26). 

 

att avgifter för vissa insatser inom SoL fortsätter utredas och beslutas 

under hösten 2024. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. Se skriftlig reservationstext under kommunfullmäktiges 

beslutsordning. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Se kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
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Individ- och familjenämnden har skickat förslag på avgiftsändringar 

avseende hemtjänst till kommunfullmäktige. 

 

På sitt sammanträde den 26 augusti 2024 beslutade kommunfullmäktige 

att återremittera ärendet (minoritetsåterremiss) till nämnden för 

kompletteringar enligt nedan: 

 

d) Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 
gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna. 

e) Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering 
av hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella 

tröskeleffekters långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov. 

f) Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 
 

Vid individ- och familjenämndens sammanträde 2024-10-23 presenterar 

stöd- och omsorgsförvaltningen ett reviderat yttrande som förtydligar vilka 

möjliga konsekvenser ändringarna kan innebära för individer, samt vilka 

åtgärder som är nödvändiga för att kunna införa en timtaxa i stället för 

nivåtaxa.  

 

Individ- och familjenämnden yttrar sig i enlighet med förvaltningens 

reviderade förslag och föreslår kommunfullmäktige att besluta om 

hemtjänstavgifter enligt tidigare underlag. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och 

verkställs i två steg för nivå 1 och 2, från 1 januari 2025 och vidare slutlig 

avgiftshöjning verkställs 1 januari 2026 

 

Avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024  

 

Avgifter för familjerådgivning höjs till regionens egenavgift och följer denna 

framgent. (Denna att-sats är redan beslutad av kommunfullmäktige 2024-

08-26). 
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Avgifter för vissa insatser inom SoL fortsätter utredas och beslutas under 

hösten 2024. 

Beslutsunderlag 

Individ- och familjenämndens protokoll 2024-10-23, § 220. 

Stöd- och omsorgsförvaltningen tjänsteskrivelse. 

Skrivelse från Umeå kommuns pensionärsråd. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2024-08-26, § 128. 

Individ- och familjenämndens protokoll 2024-06-19, § 141. 

Individ- och familjenämndens protokoll 2024-05-22, § 117 . 

Bildspel – avgiftsöversyn 2024-05-22. 

Beslutsunderlag avgifter 2025. 

Funktionshinderrådet protokoll 2024-03-22 

 

Näringslivs- arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) med instämmande av Maja Westling Palmberg (C) – att 

avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och att 

föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första 

höjningen sker 1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 januari 2027 

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024  

 

att avgifter för familjerådgivning höjs till regionens egenavgift och följer 

denna framgent. (Denna att-sats är redan beslutad av kommunfullmäktige 

2024-08-26). 

 

att avgifter för vissa insatser inom SoL fortsätter utredas och beslutas 

under hösten 2024. 

 

Anders Ågren (M) – Avslag till förslag på avgiftshöjning 

 

Bore Sköld (V) – att underlaget igen återremitteras för att kompletteras i 

enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från kommunfullmäktige 

gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.) och i andra hand 

att avslå den föreslagna höjningen av avgifter i hemtjänsten.  
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Propositionsordning som godkänns 

Avgöra ärendet idag mot att ärendet återemitteras enligt Bore Skölds 

förslag. Ordföranden finner att utskottet beslutar att ärendet ska avgöras 

idag. 

 

Bifall till Janet Ågrens (S) m.fl. förslag mot Anders Ågrens (M) m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet bifaller Janet 

Ågrens m.fl. förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där 

timtaxa införs. Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av 

nytt system strulat, drar vi slutsatsen att vi i dagsläget inte kan kräva en 

timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av timtaxa 

accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad äldrenämnden 

och individ- och familjenämnden föreslagit men med Socialdemokraternas 

ändringsyrkande där första höjningen träder i kraft först 1 januari 2026 och 

den andra höjningen träder i kraft 1 januari 2027. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Mattias Larsson (C) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall 

till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Lena Andersson (M) och Lars Forsgren (SD) – Avslag till förslag på 

avgiftshöjning 

 

Bore Sköld (V) – att underlaget igen återremitteras för att kompletteras i 

enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från kommunfullmäktige 

gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.) och i andra hand 
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att avslå den föreslagna höjningen av avgifter i hemtjänsten.  

 

Propositionsordning som godkänns 

Avgöra ärendet idag mot att ärendet återemitteras enligt Bore Skölds 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 

avgöras idag. 

 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot Lena Anderssons (M) 

m.fl. förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 

näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M), Elmer Eriksson (M) och Lars Forsgren (SD) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Protokollsanteckning 

Mattias Larsson (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där timtaxa införs. 

Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av nytt system 

dragit ut på tiden, drar vi slutsatsen att det i dagsläget inte kan krävas en 

timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av timtaxa 

accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad äldrenämnden 

och individ- och familjenämnden föreslagit. Men med samma tillägg som i 

KSNAU om att höjningarna träder i kraft 1/1 2026 och 1/1 2027. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Bore Sköld, Maja Westling Palmberg, 

Davis Kaza, Igor Hell, Lars Forsgren, Nils Seye Larsen, Anders Norqvist och 

Veronica Kerr. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Maja Westling Palmberg (C), Nils Seye Larsen (MP), 

Anders Norqvist (L) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 
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Davis Kaza (AP), Igor Hell (M) och  Lars Forsgren (SD) – Avslag till att 

avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och att 

föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första 

höjningen sker 1 januari 2026 och andra höjningen sker 1 januari 2027, 

bifall till att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds 

och beslutas hösten 2024 samt bifall till att avgifter för vissa insatser inom 

SoL fortsätter utredas och beslutas under hösten 2024. 

 

Bore Sköld (V) – att underlaget igen återremitteras för att kompletteras i 

enlighet med det ursprungliga återremissyrkandet från kommunfullmäktige 

gällande punkt B (risk- och konsekvensanalys etc.) 

 

Om återremissen faller avslag till att avgifter för hemtjänst enligt SoL 

förändras enligt beslutsunderlag och att föreslagen höjning för nivå ett och 

två genomförs i två etapper, första höjningen sker 1 januari 2026 och andra 

höjningen sker 1 januari 2027, bifall till att avgifter för hemsjukvård 

inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och beslutas hösten 2024 samt bifall 

till att avgifter för vissa insatser inom SoL fortsätter utredas och beslutas 

under hösten 2024. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall till kommunstyrelsens förslag mot Bore Skölds (V), Davis Kazas (AP), 

Igor Hells (M) och Lars Forsgrens (SD). förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. Votering 

begärs. 

 

Voteringsproposition 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 

Nej-röst för Bore Skölds (V) m.fl. förslag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 37  ja-röster mot 28 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt 

kommunstyrelsens förslag. Voteringslista. 
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Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. På grund av brister i arbetsvillkor, låga löner och 

demografiska utmaningar står Umeå kommun står inför stora svårigheter 

att rekrytera och behålla personal i omsorgen. Att drastiskt höja avgifterna 

på det sätt som nu föreslås är dock inte en lösning på det problemet, utan 

riskerar snarare att öka fattigdom och ohälsa hos kommunens invånare då 

fler kommer att avstå från nödvändig hjälp av ekonomiska skäl. Det 

underminerar kommunens förebyggande arbete och kommer på sikt att 

leda till svårare sjukdomsförlopp, fler hemtjänstinsatser och ett ännu 

större personalbehov. 

 

Protokollsanteckning 

Maja Westling Palmberg (C). Centerpartiet vill helst se en lösning där 

timtaxa införs. Då nuvarande system ej medger detta, och upphandling av 

nytt system dragit ut på tiden, drar vi slutsatsen att det i dagsläget inte kan 

krävas en timtaxa. I avvaktan på ett system som tillåter införande av 

timtaxa accepterar vi en taxehöjning i två steg, i enlighet med vad 

äldrenämnden och individ- och familjenämnden föreslagit. Däremot med 

samma tillägg som först lyftes i KSNAU om att höjningarna träder i kraft 1 

januari 2026 samt 1 januari 2027. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden   
 

 

 

  



Taxor och avgifter individ- och familjenämnden 2025 
 
Resultat 
 Ja 37 
 Nej 28 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

20 Maja Westling Palmberg (C) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

40 Anders Norqvist (L) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

45 Anders Sellström (KD) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

56 Elin Nejne (S) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

205 Jens Backman (S) Ja 

206 Ari Leinonen (S) Ja 

207 Charlotta Vesterlund (S) Ja 

225 Julia Algotsson (C) Ja 



231 Alf Molin (L) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

7 Ulrik Berg (M) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

11 Bore Sköld (V) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

16 Davis Kaza (AP) Nej 

19 Rebecca Sellstedt (V) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

28 Ellen Ström (V) Nej 

33 Daniell Andersson (V) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Nej 

41 Åsa Bäckström (V) Nej 

43 Joline Göttfert (M) Nej 

44 Patrik Brännberg (AP) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Nej 

53 Stefan Nordström (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

57 Lennart Arvidsson (V) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

62 Linda Lotare (V) Nej 

213 Lotta Holmberg (M) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 
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§ 203 

 

Diarienr: KS-2024/00894 

Taxa för byggnadsnämndens verksamheter 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta taxa för byggnadsnämndens verksamheter med ikraftträdande 

den 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Taxan för byggnadsnämndens verksamheter arbetades fram och  

beslutades av kommunfullmäktige i nuvarande format första gången  

hösten 2020. Under 2024 har taxan arbetats om och reviderats. Det är i  

största del de delar som rör planavgift som är omarbetade och i övrigt är  

det endast mindre justeringar i tabeller och text som är gjorda.  

 

Följande revideringar är gjorda:  

 

 Modellen gällande avgift för upprättande av detaljplaner har  
ändrats från schablonberäkningar baserade på BTA och  

komplexitet till en timdebitering för faktiskt nedlagt arbete 

 Mindre justering samt indexuppräkning i underlaget  

 Handläggningskostnad Plan- och bygglagen byggnadsnämnden 
2025. 

 Taxetabell A har kompletterats med två nya tabeller. Det är A24  

 Tillsyn och A25 Kungörelse som lagts till i underlaget. 

 Tabell A2.07-A2.15 har justerats då antalet timmar i ärendetypen  
har räknats om.  

 Inaktuella kartprodukter är borttagna. 

 Tabellen om kronor per kilobyte i bilagan till tabell D utgår med  
anledning av EU direktivet om att värdefulla datamängder skall  

tillgängliggöras avgiftsfritt. 

Beslutsunderlag 
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Byggnadsnämndens protokoll 2024-09-18, § 236 

Taxa byggnadsnämndens verksamheter  

Taxeberäkning 2025, bilaga  

Handläggningskostnad Plan- och bygglagen byggnadsnämnden 2025,  

Bilaga. 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Ulrik Berg och Robert Axebro. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M) och Robert Axebro (C) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag . 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Byggnadsnämnden   
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§ 204 

 

Diarienr: KS-2024/00980 

Förvärv av aktier i Kvarkenhamnar AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Umeå kommunföretags 

förslag om att: 

 

- förvärva aktierna i Kvarkenhamnar AB från Vasa stad på i 
huvudsak de villkor som följer av bilagda utkast till Avtal om 
aktieöverlåtelse, 
 

- tillstyrka att Kvarkenhamnar AB ska delas innebärande att  
 

- Kvarkenhamnar AB ska sälja verksamheten med därtill hörande 
tillgångar, skulder, rättigheter och förpliktelser till Vasa 
Hamntjänster AB på i huvudsak de villkor som följer av bilagda 
utkast till Avtal om verksamhetsöverlåtelse, - 
 

- Umeå Hamn AB förvärvar aktierna i Kvarkenhamnar AB från Vasa 
stad på i huvudsak de villkor som följer av följer av bilagda utkast 
till Avtal om aktieöverlåtelse och  
 

- godkänna att avtal mellan Umeå Kommunföretag och Vasa stad 
avseende de övergripande principerna för delningen av 
Kvarkenhamnar mellan Umeå och Vasa tecknas på i huvudsak de 
villkor som följer av bilagda utkast till Avtal. 

 

Samt att: 

 

-  anta reviderad bolagsordning för Kvarkenhamnar AB enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Se bilagda Missiv upprättat av Umeå kommunföretag. 

Beslutsunderlag 
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Missiv upprättat av Umeå kommunföretag 2024-10-27 

Protokoll från Umeå Kommunföretag AB:s styrelse 2024-11-04 

Protokoll Umeå Hamn 2024-10-29 

Beräkning av köpeskilling 

Paraplyavtal 2024-10-28 

Förslag till bolagsordning för Kvarkenhamnar 

Beredningsansvariga 

Fredrik Lundberg 

Carina Lidgren Heimersson 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Föredragande: Fredrik Lundberg  

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Davis Kaza och Anders Ågren. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag . 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB   
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§ 205 

 

Diarienr: KS-2023/00078 

Val av ordförande och vice ordförande i nämnden 

för grundläggande IT-kapacitetstjänster (ITKN) 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen  

 

att utse Lorents Burman (S) Skellefteå till ordförande i nämnden för 

grundläggande IT-kapacitets tjänster för 2025  

 

att utse Anna Frej (S) Vännäs till vice ordförande i nämnden för 

grundläggande IT-kapacitets tjänster för 2025. 

Ärendebeskrivning 

I nämndens reglemente framgår att Umeå kommunfullmäktige som 
värdkommun väljer ordförande som årligen ska nomineras av en av de 
deltagande kommunerna så att ordförandeposten innehas av alla 
kommuner i tur och ordning.  
 

År Ordförande Vice ordförande  

2022 Skellefteå Vännäs  

2023 Vännäs Umeå  

2024 Umeå Skellefteå  

2025 Skellefteå Vännäs  

 

Beslutsunderlag  

Protokoll ITKN 2023-11-13 § 10 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Lönesupport, Troman 

Lorents Burman, Skellefteå kommun 
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Anna Frej, Vännäs kommun 

ITKN tndiarium@umea.se   
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§ 206 

 

Diarienr: KS-2024/00126 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna redovisningen av anmälningsärenden. 

Motioner 

Motion 19/2024: Fördjupa samarbetet mellan Umeå kommun och 

Palestina; Bore Sköld (V). Diarienummer: KS-2024/01004 

 

Motion 18/2024: Förläng serveringstiden i Umeå; Joline Göttfert (M). 

Diarienummer: KS-2024/00958 

Beslut 

Byggnadsnämndens beslut - Handläggning av särskilt bidrag till fristående 

elrullstolsgarage. Diarienummer: KS-2023/00953-6. 

 

Individ- och familjenämndens beslut 2024-09-25, § 204 - Oberoende 

granskning av umgängesbegränsning. Diarienummer: KS-2024/00661-3 

Statistik ej verkställda beslut 

Socialtjänstlagen, äldrenämnden, § 85. Diarienummer: KS-2024/00021-4 

  

Socialtjänstlagen, individ- och familjenämnden, § 227. Diarienummer: KS-

2024/00021-5 

 

Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade, individ- och 

familjenämnden, § 228. Diarienummer: KS-2024/00021-6 

Revisionsrapport 

Revisionsrapport: Granskning av resursfördelning inom grundskolan. 

Diarienummer: KS-2024/01026-2  
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Beslut om efterträdarval i kommunfullmäktige 

Diarienummer: KS-2024/00777-6 

Ny ledamot: Lars Nilsson (SD) 

Avgången ledamot: Mikael Jonsson (SD) 

Ny ersättare: Katrin Larsson (SD) 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anna-Karin Sjölander, Davis Kaza, Maria Lindvall och 

Andreas Lundgren yttrar sig med anledning av individ- och 

familjenämndens beslut 2024-09-25, § 204 - Oberoende granskning av 

umgängesbegränsning. 
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